
 

Protokoll  1 (3) 
Läkemedelskommittén   

Läkemedelscentrum   
Handläggare Datum Diarienummer 

Max Wirén 2023-02-09 HSN/231048 
 

  
 

 Plats Tabletten, Läkemedelscentrum, Centralsjukhuset Karlstad 

Närvarande Malgorzata Antoniewicz, ordförande läkemedelskommittén   
Max Wirén, sekreterare läkemedelskommittén 
Susanne Carlsson  
Maja Deckner  
Evelina Sundström  
My Lindgren  
Bodil Håkansson Hardin  
Tomas Ahlqvist  
Eric Le Brasseur 
Alexandra Strandberg  
Mats Andersson  
Tony Spinord Westberg  
Inbjuden: Lena Engman § 6 
Inbjuden: Peter Stenbom § 6 
 
 

Förhinder Emma Åkesson 
Gunilla Hasselgren  
Bengt Norberg 
Ola Hallén  
 
 
 

§ 1. Val av justeringspersoner 

Susanne Carlsson och Tomas Ahlqvist utsågs att justera dagens protokoll.  

§ 2. Godkännande av föregående mötesprotokoll 

Protokoll från föregående möte godkändes. 

 

Beslutspunkter 

§ 3. Verksamhetsplan 

Verksamhetsplan 2023 har tagits fram för läkemedelskommittén. 
Verksamhetsplanen följer strukturen för regionens övriga planer i Stratsys. 
Verksamhetsplanen godkänns. 

§ 4. Pollenlathunden 

Inga ändringar. Dokumentet godkändes. 

§ 5. Utbyteslista insulin 

Inga ändringar. Utbyteslistan godkändes med en giltighetstid på två år. För att inte 
riskera att olika insuliner sammanblandas diskuteras om vården ska skicka med 
patienten förfyllda pennor hem eller inte. Ett förslag är att inte skicka med pennor 
hem. Om det ändå skickas med patienten en penna som inte är den som finns i 
läkemedelslistan ska den nya föras in i läkemedelslistan. Tills vidare 
rekommenderar läkemedelskommittén att pennor inte skickas med hem. 
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Informations- och diskussionspunkter 

§ 6. Presentation regional NKK-redaktion 

Lena Engman, Peter Stenbom och Eric LeBrasseur från redaktionen för NKK 
(nationellt kliniskt kunskapsstöd) presenterade sig och visade 
www.nationelltklinisktkunskapsstöd.se. Det finns möjlighet att göra lokala tillägg 
(t.ex. kopplingar till VIDA) som bara gäller för Värmland, dock ska tilläggen vara 
begränsade då tanken med NKK är att det ska förekomma jämlik vård över hela 
landet. Under fliken ’Om innehållet’ finns möjlighet att kontakta den som skrivit 
sidan. Finns ärendeuppföljning för den regionala redaktionen där det går att följa 
ärendenas status. Nya och reviderade rekommendationer skickas på remiss till 
sakkunnig inom berört LPO (lokalt programområde). Framöver utveckling av stöd 
för specialiserade vården. I mars 2023 kommer en ny visningsyta (som blir mer lik 
1177, båda driftas av Inera). 

Hur ska vi göra när informationen i NKK skiljer sig åt från våra lokala 
rekommendationer? Kontakt mellan NKK-redaktionen och exempelvis terapigrupp 
följs av överenskommelse. 

§ 7. Rutin för koncentrationsbestämning av läkemedel för behandling av 
psykiatriska tillstånd 

Maja Deckner lyfter frågan om behov av ett övergripande dokument kring 
koncentrationsbestämning av läkemedel för behandling av psykiatriska tillstånd 
(aripiprazol, litium m fl). Troligtvis finns inga generella dokument utan det är upp till 
varje specialitet att ta fram sina egna då det ofta är väldigt specifika frågor att ta 
ställning till.  

§ 8. Off label-förskrivning av GLP-1-analoger 

Alla GLP-1-analoger är nu restade, troligtvis för lång tid. En rad exempel 
förekommer som indikerar att det sker förskrivning off label vid diagnos obesitas. 
Remisser som inkommer med önskemål om förskrivning av GLP-1-analog har och 
kommer att nekas inom öppenvården. I dagsläget är det endast Saxenda som har 
indikation obesitas. I region Värmland finns en rutin (RUT-25754-v.1.0 Förskrivning 
av läkemedlet Saxenda på allmänmedicinsk mottagning) som beskriver hur 
förskrivning och uppföljning ska göras. Ämnet tas upp på ALL-möte framöver. 
Läkemedelskommitténs kansli följer utvecklingen. 

§ 9. Vilka terapigrupper saknas 

Malgorzata informerar om vilka terapigrupper som inte finns i dagsläget. 
Läkemedelskommittén ställer sig positiv till att ST-läkare skulle kunna vara aktuella 
för både ordförandeskap och deltagande i terapigrupper. Även allmänläkare kan 
vara terapigruppsordförande. 

Läkemedelskommittén ställer sig även positiv till dietisters deltagande i 
terapigrupper. Adjungering vid behov kan vara ett alternativ. 

§ 10. Rapport från: 

- Ordnat införande 
Susanne Carlsson informerade om det senaste vad beträffar ordnat 
införande av nya läkemedel. 

 

 
§ 11. Övrigt 
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- Inspelning av utbildningar 
Finns det möjlighet att spela in de utbildningar vi håller? Om utbildningarna 
ska spelas in ska det primära syftet vara att de ska spelas in för att visas 
som e-utbildning. Livesändningar i teams är en typ av kompromissvariant. 
Inspelade utbildningar ska även vara textade, vilket kan vara 
komplicerande och mycket dyrt. Skriftliga samtycken från alla som deltar 
vid inspelningen måste även samlas in. Därav anser inte kommittén att 
inspelning av utbildningar är aktuellt i dagsläget.  
 

- Korta lunchwebinarier.  
Malgorzata Antoniewicz undrar om korta lunchwebinarier kan vara ett 
alternativ till långa utbildningseftermiddagar. Eventuellt kan det vara ett 
problem att väldigt få kommer titta/lyssna på dessa. Många vill ha sin lunch 
som en behövlig rast. 
 
Kortare utbildningar utanför lunchtid som ges oftare skulle kunna vara ett 
alternativ, då enbart digitalt. 
 
Eric LeBrasseur ställer frågan på ALL-möte vad man föredrar, 3 timmar 4 
gånger per år eller 45-60 minuter flera gånger per år. 
 

- Restfråga 
Vid restsituationer kan FASS eller apoteken hjälpa till att söka upp var 
varan finns i lager. Licenspreparat kan eventuellt behöva hanteras 
annorlunda. 

 

 

Max Wirén 
Sekreterare 

 

Justeras 

 

Malgorzata Antoniewicz     
Ordförande   

  

 

Susanne Carlsson  Tomas Ahlqvist 
Justerare                                                   Justerare   


